
 
Verksamhetsberättelse för kommungruppen 2022 
 
Verksamhetsåret 2022 har handlat mycket om valrörelsen eftersom det kommunpolitiska 
arbetet bygger på det mandat vi får av väljarna i valet. Den förra kommunfullmäktigegruppen 
satt i kommunfullmäktige formellt till september och sedan tog den nya gruppen över i 
oktober. Så den nya gruppen har varit verksam ganska kort tid under 2022. Däremot så var 
det den nya gruppen som fick lämna in Vänsterpartiets förslag till budget för 2023 inför att 
budgeten skulle tas i november. Budgeten beslutades som alltid av medlemmarna på ett 
medlemsmöte. Vi satsade i budgeten stort på att investera i klimatet och att ta bort 
överskottsmålet för att kunna bibehålla och stärka välfärden i kristid. Några exempel på 
satsningar vi gjorde var att göra kollektivtrafiken avgiftsfri för ungdomar och pensionärer, 
tillföra skola, vård- och omsorg resurser och göra satsningar på kultur och föreningsliv. Just 
skolbudgeten debatterades det mycket om i kommunfullmäktige då skolan behöver spara 69 
miljoner kronor utifrån högerstyret med stöd av Sds budget.  
 
Vi har haft ett gott samarbete med fackförbunden i kommunen och besökt både Byggnads 
och kommunal samt föreningar och gjort verksamhetsbesök i .tex. skolor och hos 
verksamheter som Fryshuset. Vi har även varit en del av kampen för att återkommunalisera 
de sista två privata vårdboendena, vilket tillslut fick gehör innan årsskiftet när nämnden 
röstade för att återta Vardagas sista två vårdboenden. 
 
Kommunfullmäktigegruppen har under 2022 lämnat in 7 motioner till kommunfullmäktige. 
Motionerna har berört ämnen som tillgänglighet, avskaffat karensavdrag och stadens skolor. 
Ofta hör vi kommunpolitiken inte kan göra så mycket för att driva skolutveckling utöver 
budget, men kommune kan genom mål och riktlinjer visa att vi vill se en avgiftsfri skola med 
en trygg skolmiljö och bilfri omgivning.  
 
En motion är ett förslag som måste behandlas av kommunfullmäktige, tyvärr tar det i dag 
lång tid, ibland så länge som 2 år innan motionerna kommer upp för behandling i 
kommunfullmäktige. Detta är något som Vänsterpartiet har lyft men vi har även gjort ett 
utspel med övriga oppositionspartier att vi anser det odemokratiskt med så långa 
beredningstider. Vi har också lämnat in 9 interpellationer samt en fråga till 
kommunfullmäktige. Genom interpellationer har vi ställt frågor till ordföranden i olika nämnder 
eller i kommunstyrelsen och lyft debatt om aktuella händelser. Interpellationer behandlas på 
mötet efter att de lämnats in, vilket gör att det blir ett sätt att lyfta aktuella frågor.  
 
Motioner 2022:  
– Motion om bilfria zoner runt stadens skolor 
– Motion om att avskaffa karensavdraget 
– Motion om kultur på brunnslock 
– Motion om tillgänglighetsöversyn 
– Motion om att satsa på arbete mot matchokulturen 
– Motion om marköverlåtelse om marköverlåtelse 
– Motion om frukt i skolan 
 
Interpellationer och frågor 2022:  
– Interpellation om minutstyrningen i hemvården 
– Interpellation om Sportbanken 
– Interpellation om etablering för flyktingar 
– Interpellation om behandling av motioner 
– Interpellation om effekter av höjningar av sjuk- och aktivitetsersättning 
– Interpellation om personalens deltagande i H22 
– Fråga till regionfullmäktige om akutmottagningen i Helsingborg 



– Interpellation om H22 paviljongen 
– Interpellation om fritidsgården Vippen 
– Interpellation textade webbsändningar och tillgänglighet 
 
För den som vill läsa motionerna och interpellationerna i sin helhet, så finns de att ta del av 
på vår hemsida: 
https://helsingborg.vansterpartiet.se/var-politik/textarkiv/parlamentariskt-arbete/ 
 
Vänsterpartiets gruppledare var innan och under valrörelsen en del av valledningen och 
ökade under valrörelsen sin tjänstgöringsgrad till 100%. Vänsterpartiet ökade sin andel av 
rösterna i valet och gick från 4,6% till 5,43% av helsingborgarnas röster. Vi ökade brett och i 
stora delar av Helsingborg, inte endast i våra starka områden. Eftersom vi ökade i valet 
kunde vi även förhandla oss till en ökad tjänst samt en ordinarie plats i kommunstyrelsen. 
Detta gav oss ett kommunalråd på 50% arvodering. Det är första gången på 16 år som 
Vänsterpartiet har ett kommunalråd, vilket ger oss nya och bättre möjligheter att driva politik. 
Vi fattade därefter beslut på ett medlemsmöte att öka tjänstgöringsgraden för vårt 
kommunalråd från 60% som gruppledare till 100% som gruppledare/kommunalråd. Vårt 
ökade antal röster gav oss också en plats till i kommunfullmäktige och genom valteknisk 
samverkan fick vi även en starkare representation i nämnder och utskott. Under 2022 gick vi 
från 3 mandat i kommunfullmäktige och 2 ersättarplatser i nämnder, till 4 mandat i 
kommunfullmäktige och 4  ordinarie samt 4 ersättarplatser i nämnder. Vi har även 2 
ersättarplatser i utskott. Det är en stor förändring i vilket politiskt avtryck vi kan göra i viktiga 
nämnder såsom vård- och omsorg, arbetsmarknad och socialnämnd.  
 
Under verksamhetsåret har vi genomfört 11 möten som vi kallar lokal politik. Dessa mötena 
är öppna för alla och görs i form av en studiecirkel i samarbete med ABF. Det är på dessa 
möten vi diskuterar just den lokala politiken och kommande ärenden på kommunfullmäktige. 
När det inte är valår djupdyker vi även i enskilda teman. Vi testade under 2022 att ha 
specifika möten för nämndledamöter, men dessa hade nästan inga deltagare, vilket har gjort 
att vi ändrat det upplägget inför verksamhetsåret 2023. Då den kommunpolitiska gruppen har 
vuxit efter valet så har vi inför 2023 valt ett upplägg med beredningsmöten inför lokal politik, 
samt att kommungruppen ses något tillfälle i terminen för gemensamt planering.  
 
Under 2022 har Vänsterpartiets inflytande i kommunen vuxit ordentligt, det har vi gjort därför 
att vi tillsammans kämpat både i nämnder och kommunfullmäktige, på gator och torg. Ett 
parti är aldrig bara sitt parlamentariska eller utomparlamentariska arbete och därför ser den 
kommunpolitiska gruppen fram emot att fortsätta det samarbete som påbörjats med styrelsen 
om att utveckla partiföreningen som helhet.  
 

 


